
Nr. 2284/2015
ROMÂNIA

JUDEŢUL HARGHITA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat azi la data de 21 iulie 2015 orele 1900 în şedinţa ordinară a Consiliului 
Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Se  constată  că  convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu 
respectarea  prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică 
locală, republicată, prin Dispoziţia nr. 491 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Egyed Márta
4. Elekes József
5. Elekes-Köllő Márta
6. Gál Katalin
7. György Zsolt
8. Horváth Dumitrina
9. Kovács Levente
10. Marthy Barna
11. Mihálydeák Ervin
12. Molnár Vicentiu
13. Tótpál László

 
De la ședință lipsesc motivat domnii consilieri Deák Endre şi Elekes-Józsa Márton.
La  şedinţă  mai  participă:  domnul  primar  Egyed József  și d-na secretar  Kovács 

Ileana Éva. 
Președintele  de  ședință,  domnul  viceprimar  Mihálydeák  Ervin  constatând  că 

sedinţa este legal constituită, salută pe cei prezenţi şi declară deschisă şedinţa ordinară a 
Consiliului Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul comunei  cu 
următoarele proiecte de ordine de zi:

1) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea contractării  unui  împrumut  în  valoare  de 
maximum 395.756 lei,  în  conformitate  cu  prevederile  Ordonanţei  de  urgenţă  a 

1



Guvernului  nr.  2/2015  pentru  modificarea  şi  completarea  unor  acte  normative, 
precum şi alte măsuri

2) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  valorii  finale  de  investiţie  a  Proiectului: 
„Înfiinţarea infrastructurii de agrement în Suseni”

3) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  solicitării  Scrisorii  de  garanţie  pentru 
garantarea avansului în cadrul Proiectului: „Înfiinţarea infrastructurii de agrement 
în Suseni”

4) Proiect  de  hotărâre  privind aprobarea solicitării  prelungirii  Scrisorii  de garanţie 
pentru  garantarea  avansului  în  cadrul  Proiectului:  „Reabilitare  moară  de apă  şi 
clădiri aferente”

5) Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 25 iunie 2015
6) Probleme curente

În  conformitate  cu  prevederile  art.  42  alin.  (5)  din  Legea  Nr.  215/2001  privind 
administraţia publică locală, cu modificările şi completările ulterioare, secretarul comunei 
înaintea  şedinţei,  a  pus  la  dispoziţia  consilierilor  comunali  procesul  verbal  al  şedinţei 
anterioare ţinută la data de 25 iunie 2015.

Preşedintele şedinţei supune la vot aprobarea ordinii de zi, care se aprobă cu 13 voturi 
pentru, fără abțineri și voturi împotrivă. 

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unui împrumut în valoare 
de  maximum  395.756  lei,  în  conformitate  cu  prevederile  Ordonanţei  de 
urgenţă a Guvernului nr. 2/2015 pentru modificarea şi completarea unor acte 
normative, precum şi alte măsuri

Egyed József: Revenim la proiectul de hotărâre ce nu a fost aprobat la şedinţa de data 
trecută. Acest împrumut este necesar pentru finalizarea proiectului de canalizare. În cadrul 
acestui proiect, termenul limită pentru terminarea lucrărilor este 30 septembrie, iar în luna 
noiembrie  încetează  contractul  cu  Fondul  de  Mediu.  Lângă  solicitarea  ultimei  tranşe 
trebuie să prezentăm dovada plăţii contribuţiei proprii. În caz contrar există şansa de a 
pierde proiectul.  Conform prevederilor Ordonanţei de Urgenţă termenul de depunere a 
cererilor de împrumut pentru plata contribuţiilor proprii în cazul proiectelor de finanţare 
naţională este de 31 iulie. După cum ştiţi,  în buget nu am avut de unde aloca această 
sumă. Riscul să nu primim rectificare bugetară este destul de mare. Dacă totuşi vom primi 
la sfârşitul lunii septembrie, nu va mai fi cert că vom putea contracta împrumutul, sau îl 
vom primi cu dobândă mult mai mare. Acest împrumut nu va putea fi folosit în alt scop.  
Este vorba de suma de 40.000 lei, chiar dacă nu o vom putea achita într-o singură tranşă,  
tot o vom putea plăti. Nu este vorba de o investiţie nouă, aceasta a fost deja aprobată. 
Această investiţie a fost o prioritate pentru administraţia publică, nu o putem lăsa să se 
piardă.  Este  răspunderea  consiliului  local  să  aducă  o  decizie  potrivită.  Reprezentanţii 
fiecărui partid să decidă responsabil.
Reprezentanţii UDMR cer pauză. După această pauză, şedinţa se reia.
György Zsolt: Nu au fost alocaţi bani din buget pentru această investiţie?
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Egyed József: Pentru această parte nu. Această parte lipseşte. 
György Zsolt:  Să se menţioneze în hotărâre că acest împrumut nu se poate folosi în alt 
scop.
Marthy Barna: Dacă vom primi rectificare de buget, atunci să înapoiem împrumutul.
Egyed József:  Consiliul local decide pentru fiecare mişcare bugetară. Dacă vom primi 
bani, vă vom informa, eu propun să decideţi Dvs.
Mihálydeák Ervin: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, 3 abţineri (Molnár Vince, Elekes-Köllő Márta, Bálint István) şi fără voturi 
împotrivă.
Mihálydeák Ervin: De dragul Procesului Verbal îi întreb pe cei care s-au abţinut, din ce 
motiv nu au aprobat proiectul de hotărâre?
Molnár Vince:  Eu nu îmi schimb părerea. Nu aşa văd eu soluţia optimă, aş fi procedat 
altfel.

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea valorii finale de investiţie a Proiectului: 
„Înfiinţarea infrastructurii de agrement în Suseni”

Kovács Ileana Éva: Pentru solicitarea scrisorii de garanţie este necesară această hotărâre 
pentru aprobarea valorii finale a investiţiei. Prin finalizarea investiţiilor suma aprobată nu 
s-a  modificat,  singura  modificare  faţă  de  bugetul  aprobat  îl  reprezintă  solicitarea 
avansului  în  procent  de  40% din  cheltuielile  eligibile  ale  proiectului.  Valoarea  finală 
trebuie aprobată printr-o hotărâre, ca şi în cazul celorlalte proiecte de dezvoltare rurală.
Egyed  József:  Modificarea  contractului  a  fost  astăzi  semnată,  aşa  că  s-a  aprobat 
solicitarea avansului.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Mihálydeák Ervin: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 13 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării Scrisorii de garanţie pentru 
garantarea  avansului  în  cadrul  Proiectului:  „Înfiinţarea  infrastructurii  de 
agrement în Suseni”

Kovács  Ileana  Éva: Potrivit  devizului  actualizat  al  proiectului,  (după  efectuarea 
achiziţiilor publice) suma solicitată în avans este de 132.118 lei.  Valoarea scrisorii  de 
garanţie este de 145.329,80 lei, reprezentând 110 % din valoarea avansului în sumă de 
132.118 lei în conformitate cu prevederile legale în materie. Comisionul datorat pentru 
scrisoarea de garanţie este de 363,32 lei.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Mihálydeák Ervin: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 13 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.
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4. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  solicitării  prelungirii  Scrisorii  de 
garanţie  pentru  garantarea  avansului  în  cadrul  Proiectului:  „Reabilitare 
moară de apă şi clădiri aferente”

Kovács  Ileana  Éva: Prelungirea  duratei  de  realizare  a  investiţiei  şi  implementarea 
proiectului până la data de 30.09.2015 este necesară deoarece efectuarea plăţilor în cadrul 
Proiectului  nu  vor  fi  finalizate  până  la  durata  iniţială  de  realizare  a  Proiectului  de  2 
septembrie  2015.  Dosarele  de  plată  depuse  la  Centrul  Regional  din  Alba  Iulia  sunt 
prelucrate  cu  mare  întârziere  faţă  de  perioadele  preconizate.  Prelungirea  Scrisorii  de 
garanţie se solicită până la data de 30 decembrie 2015, data expirării duratei de execuţie a 
Proiectului.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Mihálydeák Ervin: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 13 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

5. Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 1 iunie 2015
Mihálydeák Ervin: Supune procesul verbal procedurii de votare, iar acesta se aprobă cu 
13 voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

6. Probleme curente
Molnár  Vince:  Ar  mai  fi  nevoie  de  două  transporturi  de  piatră  pentru  finalizarea 
reparaţiilor la drumul Varga, deoarece acum arată ca o înfundătură.
Egyed József: În regulă.
Egyed József: Revenind la tema canalizării, domnul consilier a afirmat că ar fi procedat 
altfel. Cum ar fi făcut domnul consilier?
Molnár Vince: În Ciumani s-a început mai târziu şi deja s-a terminat. Ar trebui depuse 
cereri de finanţare pentru proiecte la care contribuţia proprie să fie mai redusă. Trebuie să 
aşteptăm pentru astfel de proiecte, deoarece nu putem plăti contribuţiile proprii. 
Egyed József: Pe vremea când am primit finanţarea toată lumea s-a bucurat de ea.
Molnár Vince: Ar fi trebuit să încheiem contractul cu Alba Iulia, nu cu Ministerul de 
Mediu. Trebuie să aşteptăm acele proiecte la care contribuţia proprie este de 10-20%, căci 
altfel vom rămâne şi mai mult în urmă faţă de restul localităţilor.
Marthy Barna: Încă tot lipsesc indicatoarele de trecere de pietoni.
Egyed József:  Am negociat cu Consiliul Judeţean. Au cerut oferte de preţ, a avut loc 
licitaţia,  este  în  curs  încheierea  contractului.  Toate  indicatoarele  vor  fi  schimbate,  şi 
acelea  înspre  satul  Liban.  Problema  indicatoarelor  este  de  competenţa  Consiliului 
Judeţean. 
Marthy Barna: Vor continua lucrările de reparaţii la drumul de câmp?
Egyed József: Nu administraţia publică a dus materialul de umplutură. Dacă noi ar trebui 
să cumpărăm material de la carieră, ne-ar costa atât de mult, încât nu ar fi de ajuns pentru 
mai nimic. Trebuie să aşteptăm pentru contractul de sponsorizare.
Marthy Barna: Ar fi foarte urgent.
Egyed József: Sunt mai multe astfel de cazuri urgente, dar nu avem bani. Nu depinde de 
noi. Sperăm, că până la sfârşitul lunii iulie se rezolvă.
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Tótpál László: Pompierii cum sunt anunţaţi în caz de incendiu?
Egyed József:  Fiecare pompier are telefon de serviciu şi  primeşte sms.  Numărul 112 
anunţă pe comandanţii pompierilor şi pe domnul Egyed Imre.
Tótpál László: Deoarece a fost duminica un incendiu la Gheorgheni, unde au apărut toate 
unităţile de pompieri din localităţile din jur, însă cei din Valea Strâmbă nu au fost.
Egyed József: Există o problemă cu atitudinea pompierilor, care sunt foarte lejeri, nu dau 
importanţa  cuvenită  acestui  lucru.  Nu  funcţionează  bine.  Consiliul  local  le-a  pus  la 
îndemână instrumentele necesare, primesc şi ajutor bănesc, şi tot nu funcţionează cum ar 
trebui. Funcţionează doar în mod reprezentativ, fără pic de viaţă.
György Zsolt: Activitatea pompierilor tineri nu este eficientă. Aceasta se întâmplă şi din 
vina comandantului. Poate ar trebui schimbat comandantul. Nu este vorba de o problemă 
nouă. Până nu se schimbă conducerea, nu va fi viaţă în cadrul unităţii de pompieri. Le-am 
spus mai multor pompieri că ar trebui să schimbe comandantul. 
Egyed József:  Este  o  problemă  de  organizare.  Trebuie  făcut  ceva.  Trebuie  schimbat 
comandantul. Şi în Suseni a fost la fel multă vreme. În Valea Strâmbă este nevoie de o 
schimbare radicală.
Gál Katalin:  Vă aşteptăm pe toţi  cu drag la  zilele  satului  Chileni.  Vor  fi  organizate 
spectacole de dans popular, expoziţie de fotografii, prezentare de carte, concerte, etc.
Egyed József: Dacă în cadrul unei şedinţe se întâmplă să ne certăm, nu ar trebui să creeze 
problemă,  deoarece  datoria  consiliului  local  este  tocmai  aceea  de  a  dezbate  anumite 
probleme.  Important  este  să rămânem deschişi  unul faţă de  celălalt  şi  să  acţionăm în 
interesul comunităţii. Şi în continuare să fim călăuziţi de acest gând în munca noastră. 

Preşedintele şedinţei anunţă epuizarea problemelor înscrise în ordinea de zi, şi declară 
închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Mihálydeák Ervin    Kovács Ileana Éva
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